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ضمن تشكر از اختصاص وقت جهت گفت و گو، تقاضا دارم به عنوان اولين  �  
سوال در مورد فعاليت هاى شركت ماديران و تنوع توليداتش اطلاعاتى براي 

آشنايى بيشتر خوانندگان ارائه فرمائيد؟
اين شركت در حدود 50 سال پيش با نام مركز ماشين هاى ادارى ايران شروع 
به كار كرد. فعاليت شركت با ماشين هاى تايپ و ماشين هاى بانكى آغاز شد و 
فعاليتمان را با ماشين حساب و ماشين حساب هاي الكترونيك ادامه داديم سپس 
خورشيدى  سلول هاى  از  كه  شارپ  ماشين حساب  ويژه  به  ماشين هاى حساب 
استفاده مى كردند به بازار آمد و توسعه كار ما با اين ماشين ها بود. سپس در سال 
هاى 65 تا 67 كمودور(64 و 128) را در ايران توزيع كرديم يعنى از ماشين هاى 
كه  دارد  آينده  به  نگاهي  هميشه  ماديران  رفتيم.   IT سمت  به  كم كم  ادارى 
آينده به كدام سمت مي رود، با گذشت زمان به اين نتيجه رسيديم كه كامپيوتر 
وارد زندگى روزمره مردم خواهد شد آن موقع طلايه دار اين موضوع كمودور و 
اوليويتى داشتيم  ارتباطي كه با شركت  با  سپس آميگا 500 بودند. همچنين ما 
كامپيوترهايش را به ايران آورده و توزيع كرديم، اما كامپيوترهاي اليويتي كم كم 
با انفجار IT توسط مايكروسافت محو شد و در سال 73 كارخانه مانيتورمان را 
 LG نام  به  الآن  كه  بستيم  گلداستار  شركت  با  كه  قراردادي  با  كرديم  ايجاد 

شناخته مي شود، در سال اول 3000 مانيتور در روز توليد كرديم اما الآن ظرفيت 
توليدمان 6000 مانيتور در روز است كه فعلاً روزى 4000 مانيتور تقريباً توليد و 

به بازار عرضه مى كنيم.

 شركت چگونه به سمت IT � رفت؟ در اين خصوص با شركت شارپ چه 
همكارى هايى داريد؟

 به واسطه توليد مانيتور كه يك كالاى بسيار عمده در بازارIT  است وارد توليد 
كالاهاى ديگر صنعت IT هم شديم. شركت ما در طي اين سال ها در بخش 
ماشين هاي اداري هم فعال بود و ماشين حساب، ماشين كپي و فكس را با برند 
شارپ در ايران توزيع كرديم. شارپ تقريباً  از 50 سال پيش اولين سلول هاي 
از  بخش  يك  آنها  مى كرد،  نصب  حساب هايش  ماشين  روى  بر  را  خورشيدي 
تحقيق و توسعه خود را روي انرژي خورشيدي گذاشته بودند. از آنجائيكه روند 
نتيجه رسيديم كه  اين  به  يافت ما هم  IT توسعه  نو در  انرژى هاى  از  استفاده 
بخش جديدي را براى انرژي هاي نو ايجاد كنيم  و با توجه به ارتباط بسيار قوي 
و پايداري كه با شارپ در30 سال گذشته داشتيم به سراغ شارپ رفتيم.  در حال 
حاضر شارپ بزرگترين توليد كننده پانل هاي خورشيدي در دنياست. شركت شارپ 
در 50 سال اخير حضور مداومش را به طرق مختلف به دنيا نشان داده است و اكثر 
ماهواره هايي كه در دنيا استفاده مى شود از پانل هاي خوشيدي شارپ مى باشند 
اين پانل ها گريد خاصي مي  خواهد و هرچقدر كارائى اين پانل بيشتر باشد طبيعتاً 
وزن آن كمتر است. شركت ما تقريباً از يك سال پيش تصميم گرفت كه بخش 
دنيا  در  نظر من  به  ايجاد شود.  در شركت  نو  انرژى هاى  كاملاً مجزايى جهت 
شركت ها سه دسته هستند: 1) شركت هايي كه موج سازند 2) شركت هايي كه 
موج سوارند 3) شركت هايي كه جلوي موج مي ايستند و موج آنها را مي برد. شايد 
ما شركت موج ساز در سطح دنيا به آن ترتيب نداشته باشيم به غير از شركت 
نفتمان كه مي تواند در تغيير روندها نقش داشته باشد و حركاتش مثمرثمر است، 
اما شركت هاى موج سوار، با توجه به امكانات و ثروت كشورمان مي توانند فعاليت 
باشيم و يك  برسد كه شركت هاي موج ساز هم داشته  اميدواريم روزي  كنند. 
سري شركت ها هم هستند كه مي خواهند همان روند قبلى خود را ادامه دهند، در 
حال حاضر همه شركت ها به توسعه براى توليد محصولات جديد نياز دارند و به 
اين دليل هزينه ها هر روز در حال افزايش است لذا  با توجه به سياست شركتمان 

در بخش انرژي هاى نو وارد شديم.

اين تغييرات، تصميم شركت در ايران بوده يا با هماهنگى شركت شارپ  �  
وارد انرژى هاى نو شديد؟

يكي از وظايف اصلي مديران ارشد شركت، ايجاد كار جديد، ايجاد يك صنعت 
جديد، ايجاد يك كسب و كار جديد است ما هميشه 3 تا 5 تا پروژه در دست 

و  يارانه ها  با حذف  نو  انرژى هاى  از         استفاده 
منطقى شدن قيمت عرضه انرژى در ايران جايگاه 
خود را خواهد يافت و استفاده از آن از برنامه ريزى 
و حمايت دولت خارج خواهد شد. هم اكنون شركت هاى 
بخش خصوصى به اين امر توجه كرده و درخصوص 
انرژى هاى نو مانند باد و خورشيد توجه و برنامه ريزى 
لازم را در دست بررسى دارند. شركت ماديران نيز 
دارد  فعاليت   IT و  ادارى  ماشين هاى  زمينه  در  كه 
(سولار)  خورشيدى  سلول هاى  فروش  درخصوص 
با شركت شارپ فعاليت خود را آغاز كرده است و 
اين شركت در نظر دارد در آينده به توليد اين سلول ها 
اقدام كند. براى آشنايى با كم و كيف توليد و استفاده 
با بابك ثقفى  از سلول هاى خورشيدى گفت و گويى 
داده ايم  انجام  شركت  اين  مديرعامل  مقام  قائم 

كه توجه شما را به آن جلب مى كنيم: 

حضور ماديران در عرصه 
                               انرژى هاى نو

تگو
گف
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بررسى داريم من فكر مي كنم با توجه به دنياي امروز و رقابتي كه وجود دارد اگر 
شركتي از 5 پروژه اش يكي موفق باشد خيلي شركت موفقي است. اين دغدغه 
ها را با شركت شارپ در ميان گذاشتيم و شارپ هم استقبال كرد. لذا سه ماه 
پيش تلوزيون هاي LED شارپ توسط شركت ماديران در ايران توليد شد اين 
يا كالاهاى  تلوزيون  توليد  دنيا مجوز  در حالى است كه شارپ در هيچ كجاي 
انحصاري  اينكه توزيع كننده  را به شركت دوم واگذار نمي كند. عليرغم  خودش 
شارپ براي خيلي از محصولاتش بوديم بعد ارزيابي هايى كه طى يك سال انجام 
شد به ما مجوز توليد دادند، اين شركت با توجه به ارتباطات گسترده كه به عنوان 
يكي از قويترين توزيع كنندگان محصولات شارپ در خاورميانه مطرح هستيم از 
تصميم ما استقبال كرد و تا به امروز هم از ما خيلي خوب حمايت كرد. ما معتقد 
به كار آينده دار و ماندگار هستيم، همه دنبال كار آينده دار هستند اما ماندگارى 
خيلى مهم است. هيچ موقع ما با شركتي كه كالاي با دوام و با كيفيت و در سطح 
درجه يك دنيا توليد نكند همكارى نمى كنيم به همين دليل ما شارپ را انتخاب 
كرديم، اما همانطور كه مى دانيد با توجه به قيمت تمام شده توليد برق و قيمتى 
كه از مصرف كننده درخواست مى شود هزينه توليد برق از انرژى هاى نو هنوز در 
ايران به صرف نيست و اين مابه التفاوت بايد كم كم از جايي تأمين شود و دولت 
هميشه پول ندارد كه بابت اين كار بگذارد اين است كه هرچقدر قيمت انرژي 
بالا برود مردم قدرش را بيشتر مي دانند و اقبال آنها نسبت به منابع ديگر انرژي 
بيشتر خواهد شد. در حال حاضر انرژي خورشيدي در خيلى از جاهاى ايران به 
كار گرفته شده، اما خيلي از شركت ها كه منابع مالى دارند انرژي شان را از اين 
مي كند،  استفاده  هايش   BTS براي  مخابرات  مثلاً شركت  مي كنند  تأمين  راه 
هنوز  ما  مى گيرد.  بهره  آن  از  لوله  خطوط  براي  نفت  مخابرات  و  لوله  شركت 
مناطق مسكونى زيادي داريم كه مشكل برق رساني دارند و حتماً برنامه ريزي 

براي آن ها لازم است.

سياست شما درخصوص معرفى توانايى هاى شركت در زمينه انرژى هاى  �  
نو چيست؟

 دو سياست كلي يا دو نظر كلي در كارهايمان وجود دارد يكى اينكه ما در همه 
عملكردهايمان بسيار شفاف عمل مى كنيم و تابع شرايطى كه وجود دارد هستيم 
براى شركت مشخص  بنيانگذاران شركت  از سوى  كه  است  دستورالعملى   اين 
شده است و همه موظفند كه اين دستورالعمل را رعايت كنند. نكته دوم اينكه 
بحث امروزه ما بيشتر مربوط به بحث محيط زيست است، سال هاى سال است 
كه اين موضوع جزء دستورالعمل هاى شركت ما بوده كه بايد هميشه در حفظ 
درحد  زيست  محيط  استانداردهاى  ما،  دركارخانه  باشيم.  پيشرو  زيست  محيط 
درجه يك دنيا است. يك امر واضح كه در صنعت الكترونيك مى توان مثال زد 
اينكه دو نوع قلع در دنيا وجود دارد قلع با سرب و قلع بدون سرب، ما سال هاى 
سال است كه از قلع بدون سرب استفاده مى كنيم عليرغم اينكه در ايران فعلاً 
منعى براى اين قضيه وجود ندارد، در تمام سياست هاى ما اگر اجبارى هم وجود 
نداشته باشد خودمان ميخواهيم اينگونه باشيم. طبيعتاً بحث انرژى خورشيدى هم 
يكي از چشم اندازهاى ما است. همانطور كه مى دانيد هر 10 كيلو وات انرژى 
خورشيدى نصب شده، معادل 200 هكتار جنگل هايمان براى توليد اكسيژن  يا 

معادل 30000 ليتر گازوئيل مى باشد.

درخصوص پانل هاى خورشيدى در جهت توليد انرژى، قيمت تمام شده  �  
و رقبايتان توضيح فرمائيد؟

پانل خورشيدى نيستيم، وارد كننده هستيم يكى دو  در حال حاضر توليد كننده 
شركت در ايران توليد در اين زمينه را آغاز كرده اند.

خواهد  ما  برنامه هاى  جزء  نيز  توليد  باشد  داشته  اقتصادى  توجيه  مصرف  اگر   
كه  است  اين  شركت  است،سياست  رقابتى  بسيار  شركت  فروش  قيمت  بود. 
ما  باشيم،  داشته  مشترى  به  بهتر  سرويس دهى  براى  انبار  در  كالا  موجودى 
اختيار  در  منصفانه  و سود  مناسب  قيمت  با  را  كنيم محصولات خود  سعى مى 

مشتريان قرار دهيم.

به نظر شما بحث قيمت و ميزان توليد در استفاده از انرژى خورشيدى  �  
مؤثرتر است يا بالا رفتن آگاهى مردم در به صرفه بودن اين انرژى ها ؟

به نظر من هر دو موثر است، اگر بخواهيم كالايى را در بازار معرفى كنيم قيمت، 
كيفيت و همينطور خدمات پس از فروش در جا افتادن كالا مؤثر است و به محض 
اينكه توليد توجيه پذير شود مانند استراليا و آلمان و ژاپن كه دولت براى استفاده 
و  را حذف خواهد كرد  انرژى خورشيدى سوبسيد مى دهند دولت سوبسيدها  از 
قيمتها رقابتى مى شود و كالاها نيز با بهترين كيفيت عرضه خواهند شد. اما در 
شرايط فعلى ايران، دولت بايد در اين عرصه حضور داشته و بخش خصوصى را 

حمايت كند.

فراگير شدن انرژى هاى نو نياز به معرفى و تبليغات نيز دارد زيرا هرچه  �  
داشته  نو  انرژى هاى  از  استفاده  مزاياى  بيشترى درخصوص  آگاهى  مردم 
باشند گرايش بيشترى به آن پيدا مى كنند، برنامه شركت شما براى اين مورد 

چيست؟
ما طى يك سال گذشته برنامه اطلاع رسانى و حضور در رسانه هاى مختلف و 
حضور در نمايشگاه هاى مختلف داشته ايم، با وجود اينكه اين حضور در نمايشگاه ها 

براى ما توجيه اقتصادى ندارد. 
مى خواهيم بگوييم كه اگر مى خواهيد از انرژى خورشيدى استفاده كنيد تجهيزات 
براى شما كار كند. تجهيزات  تا لااقل 25 سال  كنيد  استفاده  را  آن  درجه يك 
با شكست مواجه  نامرغوب عمر كالا را پايين مى آورد و محصول ممكن است 
مصرف  رضايت  تا  شود  انجام  درست  كار  اين  بايد  نيز  سولار  مورد  در  شود. 
كننده را به دنبال داشته باشد. همچنين صلاحيت شركت هايى كه وارد اين كار 
مى شوند نيز بايد مورد توجه قرار گيرد، چون شركت شارپ بزرگترين توليد كننده 
سولار خورشيدى است ما شارپ را انتخاب كرديم و تجهيزات ديگر سولار اين 
اين حوزه كارمان  را وارد سبد كالاهايمان كرديم چون نمى خواهيم در  شركت 
كوتاه مدت باشد و مهم است كه كارمان مداومت داشته باشد. براى معرفى سولار 
بايد بهترين وسايل، بهترين طراحى، بهترين تجهيزات، بهترين خدمات پس از 
فروش، بهترين تعميرات و بهترين نگهدارى استفاده شود تا در ذهن مردم درست 

بنشيند، ما بايد اعتمادسازى كنيم تا از كارمان نتيجه بگيريم.

به نظر شما روندتوسعه به كارگيرى  انرژى خورشيدى در دنيا به چه شكل  �  
خواهد بود؟

طرح هايى وجود دارد كه تا سال 2040 ميلادى، 12 درصد انرژى دنيا از انرژى 
خورشيدى تأمين شود. اين عدد بسيار بزرگى است. حال اگر بخواهيم 10 درصد 
انرژى مورد نياز كشور را از انرژى خورشيدى تأمين كنيم بايد چهار تا پنج هزار 

مگاوات انرژى توليد كنيم اما اين كار در يك سال امكان پذير نمى باشد. 
من آينده انرژى خورشيدى را در ايران بسيار خوب و مثبت ارزيابى مى كنم. اين 
انرژى به عنوان راه حل اساسى و درست  براى حفظ محيط زيست به حساب مى آيد 
و دردسرهاى استفاده از انرژى هاى فسيلى مانند نفت را ندارد. من اطمينان دارم 
ايران دير يا زود به جرگه استفاده كنندگان از انرژى هاى نو خواهد پيوست و از اين 

انرژى ها استفاده بيشترى خواهد كرد.

گفتگو


